
Beretning for 2016. 

Kredsrepræsentantskabsmødet blev holdt på Slettestrand Feriecenter den 28. februar. Mødet 

startede med en rundvisning i området – guidet af Inge Marie Kronborg. Derefter var der kaffe og 

brød i feriecenteret. Under mødet fremlagde Preben Schmidt bestyrelsens visioner for de 

kommende år.  

Regionsseminariet i Ålbæk var den 15 og16 april. 

Deltagere: Ingrid, Hermann og Jørn. 

Vi hørte bl. a. om projekt: Hjørring Naturkommune, Friluftspolitikken i Frederikshavns Kommune 

og var på en ekskursion til ålbæk Plantage sammen med skovridder Jesper Blom Hansen. 

 

Regionsudvalgsmøde den 25. april. Deltagelse: Herman og Jørn 

Bestyrelsesmøde i Kreds Nordvest den 31. maj 2016. Deltagere: Jørn, Hermann, Ellen, Hans Chr. 

og Thomas  

Fra Grønt råd blev orienteret om følgende emner: 

1. Naturpark Nordmors – stadig under overvejelse 

2. Vandhandleplaner 

3. Naturpleje på Salgjerhøj.  

4. Organisering af MTB ruter i Legind Bjerge. 

5. Tiltag ved Synopal Havn med evt. stisystem mm. til Eshøj Plantage.  

6. Vindmølleplaner i Thisted Kommune.  

7. Problemer med ændringer ved Flade sø. Enkelte lodsejere ønsker ingen ændring. 

23. juni var der møde i Jammerbugt kommune med borgmesteren og Friluftsrådets direktør. Hans 

Christian Mikkelsen repræsenterede bestyrelsen. Ordningen med ”hvidt flag” bliver lige så dyrt som 

Blåt flag, da der skal tages det samme antal vandprøver. 

Kløversti i Vildsund blev indviet den 21. august. Ingrid repræsenterede kredsbestyrelsen. Der var 50 

fremmødte. 

5. september afholdt Kreds 3 sommermøde og fra kredsbestyrelsen deltog Ellen.  

Kredsbestyrelsesmøde den 15.september 2016. Deltagere: Jørn, Ingrid, Ellen, Hans Chr., Ole og 

Thomas  

 

Her besluttede kredsbestyrelsen at indstille Hans Christian Mikkelsen og Ingrid Agerholm til den 

kommende periode i Nationalpark Thy bestyrelsen.  

 

Nationalpark Thy: Følgende indsatsområder sættes nu i gang: 

a. Arters diversitet  

b. Landskabers oprindelse  

c. Formidlings netværk  



d. NP Center kobles sammen med en overordnet plan for formidlingsnetværket, herunder pop-up 

udstillinger. 

Fællesmøde i Vejle lørdag den 1. oktober for Friluftsrådets repræsentanter i de danske 

nationalparker. Her deltog Jørn. Det var en god dag med udveksling af erfaringer fra de danske 

nationalparker bl.a. omkring formidling.  

 

Regionsudvalgsmøde den 2. november – her måtte Hermann og Jørn desværre sende afbud.  

Lørdag den 5. november 2016 deltog Jørn i Fællesmøde for Friluftsrådets kredsrepræsentanter – 

udpeget af DUF, FDF, DDS og KFUM spejderne. Det var en dag hvor mange vinkler på 

Friluftrådets arbejde blev vendt i relation til de interesseorganisationer, der var repræsenteret.  

Tirsdag den 17. januar kredsbestyrelsesmøde. Deltagere: Jørn, Hermann, Ellen, Hans Chr., Ingrid, 

Ole og Thomas. Derudover deltog Kirsten Østerby som kom med følgende input: 

1. De nye indsatsområder. 

- Politisk udviklingsområde. Hvad fungerer i kredsene. Nedsat et udvalg. 

- Man har ansat en ekstern konsulent, der skal undersøge strukturen i lokalområdet. 

- Man kan følge med på hjemmesiden. Der kommer sandsynligvis en ny hjemmeside. 

- Man vil gerne stå lidt skarpere og mere synlig i pressen 

2. Kommunikationspolitik 

Man ønsker at vise, at Friluftsrådet er tilstede lokalt. 

3. Indstilling af kandidater til vandråd. Kan diskuteres på Rekumødet. 

4. Jammerbugt Kommune har haft repræsentanter i Friluftsrådet for at snakke om oprettelse af 

Naturparker. F. eks. i St. Vildmose. Kirsten tager fat i kommunen. 

5. Udarbejdelse af et supplerende kyst flag til det blå flag. 

Der skal nedsættes et udvalg. Kirsten sender en mail til Ellen herom 

 

Referat fra Grønt Råd i de 3 kommuner. 

Jammerbugt v/ Ellen orienterede fra et møde 26. okt. 

- Esben Lund Larsen på besøg 

- Sammen med Københavns Universitet arbejder Jammerbugt Kommune på en ny metode for 

planlægning af det åbne land.  

- Man arbejder på at reetablere den gamle Hellede sø. 

- Jammerbugt kommune er ved at etablere et vådområde ved Haverslev Mølle Å. 

- DN arbejder med at rejse fredningssag for området nord for Gl. Kongevej til Havvej. 

- Kommunen er ved at udarbejde Natur 2000 handleplanen. 

- Naturstyrelsen overtager Ulvedybet fra Naturerhvervsstyrelsen. 

- Naturstyrelsen Thy er blevet anmodet om at indgå i et partnerskab om vandrestier ved Langdalen. 

- Kommunen overvejer at oprette skole- og dagtilbud ved Fosdalen Naturcenter. 

- Naturstyrelsen har fået henvendelse om skovrejsning omkring Brovst til grundvandsbeskyttelse. 

Thisted kommune: Intet møde. 

Morsø kommune:  

En biolog gennemgik arbejdet med natur 2000 planerne. 

Landinspektøren fortalte om hvordan man vil bakke op om friluftslivet. 

Gennemgang af processen omkring Vindmøllerplaceringer..  

Man er ikke klar til naturparker endnu. 



 

Der var intet nyt fra hverken Nationalpark råd eller bestyrelse, da funktionsperioden er afsluttet. 

  

 

 

 


